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Tisková zpráva                                                  Praha, 20. září 2016 

Ministryně Marksová: Zvýšení důchodů o 308 korun je 
rozumný kompromis. Dofinancují se i sociální služby  

 
Ministryně práce a sociálních věcí Michaela Marksová považuje vládní shodu na 
zvýšení důchodů průměrně o 308 korun za rozumný kompromis. Dlouhodobě 
podfinancované sociální služby dostanou ze státního rozpočtu navíc 700 milionů 
korun, zejména na platy zaměstnanců.  Dalších 200 milionů korun půjde na posílení 
sociální práce na obcích. 
 
„Od roku 1989 hodnota průměrného starobního důchodu k průměrné hrubé mzdě stále 
klesá, a kdyby valorizace pro příští rok byla jen 200 korun, tento trend by pokračoval,“ řekla 
ministryně Michaela Marksová.  Reálná hodnota důchodů by v tomto případě klesla pod 
čtyřicet procent průměrné hrubé mzdy. „Je nespravedlivé tvrdit, že zvyšování důchodů je na 
úkor budoucích generací. Lidé, kteří celý život pracovali, si zaslouží důstojný důchod, naše 
společnost jim to dluží,“ dodala ministryně. 
 
Připomněla, že deficit na důchodovém účtu se za sociálně demokratických vlád vždy 
snižoval. Loňský deficit 29 miliard se v polovině letošního roku snížil na 11 miliard a nadále 
klesá. Vyšší valorizaci důchodů podpořila například i Rada seniorů ČR. „Tento krok vlády 
podpoří úroveň mezigenerační solidarity a přinese seniorům důstojnější životní podmínky,“ 
uvedl místopředseda organizace Milan Taraba. 
 
Vláda díky novele zákona o důchodovém pojištění z července 2016 poprvé využije možnosti 
zvýšit důchody svým nařízením a ne zdlouhavě formou změny zákona. Základní výměra 
starobních důchodů, které v ČR pobírá 2,37 mil. lidí, vroste o 110 korun a procentní výměra 
o 2,2 procenta, což dělá u průměrného důchodu 198 korun. Průměrný starobní důchod tak 
vzroste na 11 745 korun. 
 
Na dofinancování platů zaměstnanců v sociálních službách je určeno 700 milionů korun. 
Ministryně Marksová považuje toto dofinancování za nutné minimum, tak aby byly sociální 
služby zachovány v dnešní kvalitě a dostupnosti. Lidé v této oblasti nejsou podle ministryně 
za velmi těžkou práci adekvátně ohodnoceni. Podle předsedkyně Odborového svazu 
zdravotnictví a sociální péče Dagmar Žitníkové jsou zaměstnanci i klienti sociálních služeb 
velmi zranitelní a proto navýšení peněz v této oblasti by neměl být jen zájem odborů, ale měl 
by to být zájem všech občanů. Sociální práce na obcích dostane finanční injekci 200 milionů 
korun, peníze půjdou hlavně na posílení prevence u sociálně nejslabších. „Musíme bránit 
zneužívání sociálních dávek, vytváření ghett a prevenci směřovat hlavně na děti, jinak se 
situace nezlepší nikdy,“ uvedla ministryně Marksová. 
 
Jednání o rozpočtu jsou již podle ministryně Marksové uzavřena a další dofinancování 
sociálních služeb bude možné v průběhu roku 2017, přesto připomene na vládě potřebu 
zvýšení peněžních prostředků na sociální služby a terénní sociální práci. 
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